المستخلص عربي : 
وجد أنزيم فوسفوفركتوكايناز في عدة أنسجة من الجسم في كل من الإنسان والحيوان. ويعتبر هذا الأنزيم مهماً في عمليات الأكسدة اللاهوائية (جليكوليسيس) كما أنه معروف، حالياً أن الفوسفوفركتوكايناز يعتبر الأنزيم الأساسي المحدد لمعدل الجليكوليسيس. وتوجد هناك أربعة أنواع مختلفة لمشابهات أنزيم فوسفوفركتوكايناز وهي: النوع لعضلي، النوع الكبدي، النوعي المخي، والنوع الأمعائي.
   المؤكد أن امتصاص الجلوكوز في الخلايا الطلائية المبطنة لجدار المعاء الدقيقة يزداد في الفئران المصابة بمرض السكر بالمقارنة بالفئران العادية، كما أن النشاط الكلي لفوسفوفركتوكايناز المخاطي في الأمعاء الدقيقة ينقص عند الفئران المصابة بمرض السكر عنه في أمعاء الفئران العادية.
   وتم في البحث المقدم دراسة موسعة عن تأثير مرض السكر المخاطي على نشاط فوسفوفركتوكايناز والمشيمي لفئران التجارب للحصول على معلومات أكثر عن تنظيم أيض الجلوكوز في كل من المشيمة والأمعاء الدقيقة خلال فترة الحمل , حيث أن المعلومات عن الأيض في المشيمية والجنين غير متوافرة.
- تنشط الأنزيم النقي بدرجة قليلة بمادة فركتوز 2 , 6 ثنائي الفوسفات وأدينوسين ثنائي وأحادي الفوسفات ويتثبط بواسطة السترات وأدينوسين ثلاثي الفوسفات .
- انخفض النشاط النوعي وكذلك نسبة النشاط لإنزيم فوسفوفركتوكايناز المستخلص من المشيمة والأمعاء الدقيقة في الفئران المصابة بمرض السكر عن تلك الفئران السليمة العادية . انعكس تأثير مرض السكر على الخواص التنظيمية لإنزيم فوسفوفركتوكايناز في المشيمة والأمعاء الدقيقة للفئران ,  عند حقن مادة الإنسولين للفئران المصابة وأصبح نشاط الإنزيم مشابهاً لذلك الموجود في الفئران السليمة .

Abstract: 
[bookmark: _GoBack]Fosfofrcktokanaz enzyme found in many tissues of the body in both humans and animals. This is an important enzyme in the anaerobic oxidation processes (Glicolesus) as he is known, now that Alfosfofrcktokanaz is a key enzyme for the specific rate of Alglicolesus. There are four different types of enzyme Fosfofrcktokanaz similarities: the type of muscle, liver type, qualitative cerebral, bowel and type.
   Sure that the absorption of glucose in the epithelial cells lining the wall Almaae minute increase in the diabetic mice compared to normal mice, and the total activity for Fosfofrcktokanaz mucosa in the small intestine decreased in mice infected with diabetes than in the intestines of normal mice.
   It was in the research presented an extensive study on the impact of diabetes mucosa on the activity of Fosfofrcktokanaz and placental to mice for more information on the organization of glucose metabolism in both the placenta and small intestine during pregnancy, as the information on metabolism in placental and fetus are not available.
- Pure enzyme active substance to a low degree fructose 2.6 diphosphate and adenosine monophosphate and bilateral and Atthbt by jackets and adenosine triphosphate.
- Specific activity decreased and the proportion of activity of the enzyme Fosfofrcktokanaz extracted from the placenta and small intestine in rats with diabetes for those sound normal mice. Reflected the impact of diabetes on the regulatory properties of the enzyme Fosfofrcktokanaz in the placenta and small intestine of mice, when injected insulin to the mice became infected and the enzyme activity similar to that found in healthy mice.
